
Oświadczenie złożone 

przez senatora Beniamina Godylę 

na 56. posiedzeniu Senatu 

w dniu 12 stycznia 2023 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

Uprzejmie proszę o podjęcie interwencji w sprawie osób, które po przejściu na emeryturę z Zakładu Eme-

rytalno-Rentowego Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji nadal pozostały aktywne zawodowo 

i opłacały składki do ZUS. Na dzień dzisiejszy emeryci mundurowi będący zatrudnieni w służbach przed 

2 stycznia 1999 r. i posiadający prawo do emerytury z MSWiA nie mogą pobierać emerytury z ZUS 

i MSWiA. Wskazana grupa emerytów ma prawo do pobierania wyłącznie jednego świadczenia, co jest wiel-

ką niesprawiedliwością.  

Przepis mówiący o prawie tylko do jednego świadczenia emerytalnego jest krzywdzący, ponieważ tak na-

prawdę wszystkie składki byłych funkcjonariuszy mundurowych odprowadzane do ZUS na emeryturze prze-

padają tym osobom. Co więcej, taki stan prawny może demotywować te osoby do podejmowania legalnego 

zatrudnienia, powiększając przez to szarą strefę. Taki stan prawny jest również sprzeczny z konstytucyjną 

zasadą równego traktowania podmiotów, które powinny być traktowane według jednakowej miary, bez dys-

kryminowania i faworyzowania – dlatego też proszę o pilne zajęcie się tą sprawą. 

Z wyrazami szacunku 

Beniamin Godyla 

 
 


